RAB22 RAUTALANKAA			Éscalier 2 kappaleet (6)/7-10

SUORAT JA EPÄSUORAT OBJEKTIPRONOMINIT, EN, Y

-kaikkia käytetään korvaamaan jokin ilmaus, jota ei haluta toistaa, tyyliin ”tuolla on Louise” > ”minä rakastan häntä” EIKÄ siis ”minä rakastan Louisea”
-kaikille yhteistä on sama paikka lauseessa:
	-verbin EDESSÄ
	-passé composéssa APUVERBIN edessä
	-apuverbi + infinitiivi -rakenteessa INFINITIIVIN edessä


SUORAT OBJEKTIPRONOMINIT
-korvaavat suoran objektin (korvattavan ilmauksen edessä ei ole prepositiota)
-voivat viitata ihmisiin, esineisiin, asioihin
	me, vokaalin edellä m’
	minua, minut

	te, vokaalin edellä t’
	sinua, sinut

	le, vokaalin edellä l’
	häntä, hänet, se(n), sitä MASKULIINI/MIES

	la, vokaalin edellä l’
	häntä, hänet, se(n), sitä FEMINIINI/NAINEN

	nous
	meitä, meidät

	vous
	teitä, teidät

	les
	heitä, heidät



esim.
Est-ce que tu m’aimes? -Oui, je t’aime.
Voilà Louise. Je l’aime.

EPÄSUORAT OBJEKTIPRONOMINIT
-korvaavat epäsuoran objektin, vastaavat kysymykseen ‘kenelle’.
-viittaavat vain ihmisiin
	me, vokaalin edellä m’
	minulle

	te, vokaalin edellä t’
	sinulle

	lui
	hänelle

	nous
	meille

	vous
	teille

	leur
	heille



Huom! Verbin demander = kysyä yhteydessä pronomini suomennetaan minulta, sinulta, häneltä jne.

esim.
Est-ce que tu me téléphones? -Oui, je te telephone.
Voilà Louise. Je lui ai parlé.

EN
-korvaa DE-prepositiolla alkavan rakenteen, voi siis vastata erilaisia sanoja suomessa
-ei viittaa ihmisiin

1) verbirakenteet, joissa de-prepositio	
J’ai besoin de l’argent = Minä tarvitsen rahaa
· J’EN ai besoin = Minä tarvitsen sitä
Je parle de l’école = Minä puhun koulusta
· J’EN parle = Minä puhun siitä

2) sieltä
Je viens de Paris = Minä tulen Pariisista
· J’EN viens = Minä tulen sieltä

3) partitiivirakenne (sitä, niitä)
Je mange des pommes = Minä syön omenoita
· J’EN mange = Minä syön niitä
Y
-korvaa À-prepositiolla (tai muulla paikan prepositiolla) alkavan rakenteen
-ei viittaa ihmisiin

1) verbirakenteet, joissa à-prepositio
Je pense aux vacances = Ajattelen lomaa
· J’Y pense = Ajattelen sitä
Je m’intéresse à la musique = Olen kiinnostunut musiikista
· Je m’Y intéresse = Olen kiinnostunut siitä

2) siellä, sinne
Je vais à Paris = Minä menen Pariisiin
· J’Y vais = Minä menen sinne
Marc est en France = Marc on Ranskassa
· Marc Y est = Marc on siellä


IMPERFEKTI

vartalo = preesensin me-muodon vartalo
· travailler > nous travaill/ons > travaill-
· aller > nous all/ons > all-
· boire > nous buv/ons > buv-
· AINOA POIKKEUS: être > ét-

päätteet:	-ais	-ions
	-ais	-iez
	-ait	-aient

PASSÉ COMPOSÉ (PERFEKTI)

Apuverbi 







AVOIR (useimmilla verbeillä)
j’ai
tu as
il a
nous avons
vous avez
ils ont

ÊTRE (liikeverbit, refl.verbit, olotilanmuutosverbit)
je suis
tu es
il est
nous sommes
vous êtes
ils sont

Partisiipin perfekti
I-ryhmä > parl/er > parlé
II-ryhmä > fin/ir > fini
III-ryhmä > attend/re > attendu
epäsäännöllisillä verbeillä omat partisiipin perfektit, ks. esim. Éscalier 2 s. 66















MILLOIN PASSÉ COMPOSÉ, MILLOIN IMPERFEKTI?

PASSÉ COMPOSÉ 
-kertoo tapahtumista
-tekemisistä
-erityisesti peräkkäin tapahtuneista asioista kerrottaessa
-vie juonta eteenpäin, tarina siis etenee silloin, kun käytät passé composéta
-on joko lyhytkestoinen tai kesto on rajattu
-passé composén yhteydessä lauseessa usein kellonaika, d’abord (= ensin), ensuite/puis (= sitten), finalement (= lopulta), soudain (=yhtäkkiä, tout d’un coup (= yhtäkkiä)…

Michel s’est réveillé à sept heures. Il a pris le petit déjeuner à sept heures et demie. Ensuite, il est parti pour l’école. Il a passé cinq heures à l’école. Après l’école, il est rentré à la maison.

IMPERFEKTI
-kuvailee
-voi kertoa menneisyyden säännöllisesti toistuneista tekemisistä
-imperfektin yhteydessä lauseessa usein souvent (= usein), en général (=yleensä), chaque semaine (= joka viikko)…

C’était lundi matin. il faisait beau. Moi, j´étais fatigué.
Dans les années 90, j’aimais les films français. J’allais souvent au cinema avec mes amis.

imperfekti ja passé compose samassa tarinassa

C’était lundi matin. Il faisait beau quand Michel s’est reveille. Il était fatigué. Il a pris le petit déjeuner à sept heures et demie. Ensuite, il est parti pour l’école…


MUODOLLISET SUBJEKTIT IL, CE JA ÇA

IL
-säänilmaukset: Il fait beau.
-kellonajat: Il est cinq heures et quart.
-muut epämääräistä aikaa ilmaisevat: Il etait très tôt.
-täytyy / ei saa: Il faut dormir./ Il ne faut pas manger du chocolat.

CE
-vain olla-verbin kanssa, vokaalin edessä muodossa c’
-viikonpäivät: C’est lundi.
-päivämäärät: C’était le 5 novembre.
-kuinka paljon / hinta: C’est combien ce livre?
-ce + olla-verbi + substantiivi: M Martin, c’est mon professeur de mathématiques.
-ce + olla-verbi + adjektiivi: C’est vrai!

ÇA
-muiden verbien kuin être subjektina
-erilaisia tuttuja sanontoja:
Ça va?
Ça coûte combien?
Ça fait trois euros.
[bookmark: _GoBack]-ainoa, joka voi olla myös lauseen objekti: J’adore ça.

